
 

 

 

PROTOKOLL  

fört vid årsmöte med Västerbottens läns nykterhetsförbund 2023-03-23  

Ordenshuset, Umeå  

 

Totalt 17 personer deltog på årsmötet.  

 

Årsmötet inleddes med ett mycket intressant föredrag av Staffan Hübinette, NPC – 

Narkotikapolitiskt center, om konsekvenser vid legalisering av cannabis. Det pågår kampanjer 

i många länder liksom i Sverige för att användning av cannabis ska bli legalt. Detta för att 

bl.a. minska gängkriminalitet och våld. Forskning visar dock att i de länder som gjort just 

detta har användningen ökat och därmed skadorna. De problem som man vill komma åt är i 

stor utsträckning på samma nivåer som tidigare. 

 
  
§ 1  Öppnande  

Ordförande Bertil Forsberg hälsade alla välkomna och förklarade årsmötet 

öppnat.  

 

§ 2  Val av årsmötesordförande och årsmötessekreterare  

  Årsmötet beslutade:  

  att  utse Lars-Olov Sjöström till ordförande och Kerstin Sjöström till  

  sekreterare för årsmötet.  

 

§ 3  Val av två protokollsjusterare  

Årsmötet beslutade: 

 att  utse Mats Lundström och Hans Hammarbäck till justerare.  

 

§ 4  Val av referent  

Årsmötet beslutade:  

att  utse Bertil Forsberg till referent.  

 

§ 5  Beslut om årsmötets behörighet  

Årsmötet beslutade: 

 att  årsmötet varit utlyst enligt stadgarna.  

 

§ 6  Notering av närvarande ombud från medlemsorganisationer samt  

  styrelseledamöter respektive övriga deltagare 

 

Årsmötet beslutade: 

att  fastställa ombudsförteckningen och röstlängden till 16 ombud  

   (bilaga 1) 

 

§ 7  Fastställande av föredragningslistan  
 Efter tillägg av en punkt ”Fastställande av antal ledamöter i styrelsen” godkändes  

  föredragningslistan.  

Årsmötet beslutade: 

att  godkänna förslaget till föredragningslistan med ovanstående   

   tillägg.  

 

 



 

§ 8  Verksamhetsberättelse  

Bertil Forsberg, styrelseordförande, gick igenom valda delar av 

verksamhetsberättelsen. Ordförande lämnade ordet fritt. 

  Årsmötet beslutade:  

att  fastställa verksamhetsberättelsen samt lägga den till handlingarna.  

 

§ 9  Ekonomisk redogörelse  

  Carina Granberg presenterade resultat- och balansräkningen.  

  Inkomster under året i form av bidrag från regionen var endast 15 000 kr.   

  Resultat för 2022 blev ett minus på 19 009 kr.  

  Behållning vid årets slut var: 113 755 kr. 

Ordförande lämnade ordet fritt. 

 

Årsmötet beslutade:  

att  fastställa resultat- och balansräkningen samt lägga dem till     

  handlingarna.  

 

§ 10  Revisionsberättelse  

Eftersom ingen av revisorerna var med på mötet läste Carina Granberg upp 

revisionsberättelsen. 

Årsmötet beslutade: 

att  lägga revisionsberättelsen till handlingarna. 

 

§ 11  Fråga om ansvarsfrihet  

  Revisorerna föreslog årsmötet att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för år 2022.  

  Ordförande lämnade ordet fritt. 

Årsmötet beslutade: 

att  bevilja styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 enligt  

  revisorernas förslag.  

 

§ 12 Förslag från styrelsen och ev motioner 

Styrelsen har lagt fram ett förslag till stadgeändring. Bertil Forsberg redogjorde 

för de ändringar som föreslås. 

Årsmötet beslutade enhälligt:  

att anta förslaget till nya stadgar som då börjar gälla från detta datum.  

 

Det fanns inga motioner att behandla. 

 

§ 13  Beslut om arbetsplan.  

Bertil Forsberg redogjorde förslaget till arbetsplan för 2023. Målsättningen är att  

VLN ska bli mera utåtriktade i sitt arbetssätt bl.a. genom dialogmöten,  

medborgarforskning, minidokumentärer mm. Ordförande lämnade ordet fritt.  

Mötet diskuterade innehållet i arbetsplanen. Det betonades vikten av att det 

borde vara möjligt att återigen få bidrag från Region Västerbotten.  

  Årsmötet beslutade:  

  att  fastställa arbetsplanen för år 2023.  

 

§ 14  Beslut om omkostnadsersättningar 

Valberedningens förslag till omkostnadsersättning föredrogs. Det föreslogs vara 

oförändrat. Inget arvode utgår till styrelsen. Vid representation, på styrelsens 

uppdrag, kan ersättning för förlorad arbetsförtjänst utgå. Valberedningen 



föreslog att reseersättning utbetalas för bil enligt den högsta skattefria delen, för 

närvarande 25.00 kr/mil samt för kollektivtrafik enligt utlägg för biljett. 

Ordförande lämnade ordet fritt. 

Årsmötet beslutade:  

att  fastställa valberedningens förslag på omkostnadsersättningar  

för 2023.  

 

§ 15  Beslut om budget, inklusive medlemsavgift 

 Carina Granberg redogjorde för styrelsens budgetförslag som utgår från   

  föreslagen arbetsplan. Budgeten är försiktigt hållen eftersom det är osäkert  

  vilka inkomster som VLN får under kommande år. Region Västerbotten har   

  avslagit VLN:s ansökan om Folkhälsomedel. Det har lämnats in en ansökan till  

  Stiftelsen Ansvar för Framtiden. Förhoppningsvis blir den positivt behandlad. 

   

  Bertil Forsberg föredrog styrelsens förslag om att VLN tar en avgift från  

  medlemsorganisationerna på 100 kr. Det främst för att vi ska få en  

   uppfattning om vilka som vill vara medlemmar i VLN. 

 

  Ordförande lämnade ordet fritt. 

Årsmötet beslutade: 

att fastställa medlemsorganisationernas årsavgift till 100 kr samt 

att  fastställa budgeten för år 2023.  

 

§ 16  Fastställande av antal ledamöter i styrelsen 

 Valberedningen föreslår att styrelsen ska bestå av nio ledamöter inkl. ordförande 

  Årsmötet beslutade: 

  att  styrelsen ska bestå av nio ledamöter inkl. ordförande  

 

§ 17 Val av ordförande för 1 år  

Valberedningen föreslog omval av Bertil Forsberg (SBF) för 1 år.  

Ordförande lämnade ordet fritt. 

Årsmötet beslutade:  

  att   välja Bertil Forsberg till ordförande 

 

§ 18  Val av styrelseledamöter för 2 år  

Valberedningen föreslog följande ledamöter: 

Carina Granberg (IOGT-NTO)  omval  2 år 

Margot Asplund (SBF)  omval 2 år 

Emma Berggren (SBU)  omval  2 år 

Kurt Bergner (MHF)   omval 2 år 

Nicole Steegmans (IOGT-NTO) omval 2 år 

Birgitta Hellström (JUNIS) nyval 1 år   

 

  Årsmötet beslutade:  

  att  välja ledamöter i enlighet med valberedningens förslag. 

 
I styrelsen kvarstår följande ledamöter ytterligare 1 år:  

Sven Ederlöf (SBF),     

Kerstin Sjöström (IOGT-NTO) 

 

 

 



 

§ 19  Val av två revisorer med ersättare för 1 år  

Valberedningen föreslog omval av Karl-Gunnar Miltsis, Holmsund (SBF) och 

nyval av Hans-Inge Smetana, Vännäs (MHF) som ordinarie revisorer samt 

Johan Brändström, Umeå (SBU) och Joakim Löfbom, Skellefteå (IOGT-NTO) 

som revisorssuppleanter.  

Årsmötet beslutade:  

att  välja revisorer och revisorsersättare enligt valberedningens förslag 

 

§ 20  Val av valberedning till nästa årsmöte  

Årsmötet beslutade:  

att  välja Ann-Marie Lindgren (SBF) sammankallande och Linda 

Tjälldén (IOGT-NTO) som valberedare inför nästa årsmöte.  

 

§ 21  Eventuella beslut om uttalande  

  Bertil Forsberg presenterade ett förslag på uttalande från årsmötet. Det är på   

  temat att legalisering av cannabis är fel väg att gå för att minska de kriminella  

  gängens utveckling och det gängrelaterade våldet. Det har tvärtom visats sig att i  

  länder där cannabis har legaliserats så har problemen kvarstått och till och med  

  ökat.  

 

  Årsmötet beslutade: 

  att  ge Bertil uppdraget att justera en del i uttalandet utifrån den   

   diskussion som varit samt anta förslaget till uttalande. 

 

§ 22 Övrig information 

 Mötesordförande uppmanade, som representant för Folkrörelsearkivet,   

  medlemsorganisationerna att lämna in arkivmaterial som protokoll mm till  

  arkivet.  

 

§ 23  Avslutning  

Styrelsen, via Kerstin Sjöström, tackade Åke Eriksson, med en bukett tulpaner 

och en GT-dricka, för hans insatser med hemsidan och VLN:s bokföring. 

Presidiet tackades för väl genomfört årsmöte med var sin bukett tulpaner. 

 

Bertil tackade för fortsatt förtroende som ordförande samt förklarade  

årsmötet avslutat.  

 

 

 

 

 

 Kerstin Sjöström   Lars-Olov Sjöström 

Sekreterare    Mötesordförande 

 

 

 

 

Mats Lundström   Hans Hammarbäck 

 Justerare    Justerare 
 


